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Szanowni Państwo,
 Tegoroczny październik zachwycił nas 
piękną, polską jesienią. Kolory mieniące się 
w okolicznych lasach i parkach zachęcają do 
spacerów. Był to również miesiąc, podczas 
którego seniorzy z Chęcińskiego Uniwersy-
tetu Trzeciego Wieku inaugurowali Rok Aka-
demicki 2022/2023. Swoje święto obchodzili 
również nauczyciele i pracownicy oświaty. 
Gratuluję także Panu Dariuszowi Gorzela-
kowi, nauczycielowi wychowania fizycznego 
w Szkole Podstawowej w Wolicy, otrzymania 
nagrody Ministra Edukacji i Nauki. Stowa-
rzyszenie ASUMPT zostało nominowane do 
nagrody Marszałka Województwa Święto-
krzyskiego „Anioł Dobroci”, a Teatr Grodzki 
„Pod Basztami” otrzymał za swoją działalność 
Świętokrzyską Nagrodę Kultury. To napawa 
dumą i radością oraz pokazuje, że dzięki tak 
wspaniałym osobom wiele dobrego dzieje się 
na Ziemi Chęcińskiej. Ważną chwilę przeży-
wałem również odbierając nagrodę dla Gmi-
ny i Miasta Chęciny - „Miasto z Klimatem” 
z rąk wiceminister klimatu i środowiska Anny 
Łukaszewskiej-Trzeciakowskiej i wiceprezesa 
NFOŚiGW Sławomira Mazurka. 
 Pogoda dopisuje co sprzyja również in-
westycjom realizowanym na terenie całej 
Gminy. Niedawno oddawaliśmy do użytku 
drogi na Osiedlu Zelejowa: ul. Sienkiewicza, 

ul. Kościuszki, ul. Dąbrowskiego oraz ul. Ko-
pernika. Wiele zadań drogowych jest obecnie 
w trakcie realizacji tj.: droga w Polichnie, 
ul. na Osiedlu Skiby, droga na odcinku Li-
powica-Przymiarki-Starochęciny, droga Sie-
dlce-Łukowa, w Chęcinach: ul. Dobrzączka, 
ul. Małogoska, a niebawem ruszą prace przy 
ul. Długiej i w miejscowości Mosty.  Prace 
projektowe rozpoczną się przy budowie dru-
giej linii zabudowy w Polichnie. Pełną parą 
ruszyła również budowa kanalizacji w rdzen-
nej części ulicy Zelejowa.
 Przed nami miesiąc listopad. Czas za-
dumy, refleksji, wizyt na grobach i spotkań 
rodzinnych. To chyba pierwszy od dwóch lat 
czas kiedy bez obaw o własne zdrowie może-
my spotkać się z najbliższymi przy grobach 
rodzinnych i znajomych. Miesiąc listopad 
to także obchody Narodowego Święta Nie-
podległości. W obliczu toczącej się wojny 
w Ukrainie słowa Ojczyzna i Wolność, nabie-
rają  szczególnego wymiaru i znaczenia. Dla-

tego winniśmy je obchodzić z ogromną dumą 
i poczuciem dużej odpowiedzialności. To 
święto każdego Polaka. Czas radości, bowiem 
możemy żyć w pięknym i wolnym Kraju. 
Z tej okazji odbędą się uroczystości religijno-
-patriotyczne w Kościele Parafialnym w Chę-
cinach, a następnie będą złożone wieńce i zni-
cze przy tablicy pamiątkowej na Rynku Gór-
nym oraz przy Pomniku przy ul. Małogoskiej. 
Abyśmy poczuli radość Święta Niepodległości 
zachęcam Państwa do udziału w I Biegu Nie-
podległościowym Gminy i Miasta Chęciny, 
na zakończenie którego odśpiewamy hymn 
Państwowy. Dajmy również wyraz patrioty-
zmu wywieszając flagi na budynkach naszych 
domów. Wierzę, że wspólnie będziemy prze-
żywać niezwykle ważne dla nas Święto Naro-
dowe.

Z wyrazami szacunku
Robert Jaworski

Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny

Burmistrz Robert Jaworski odebrał nagrodę z rąk wiceminister klimatu i środowiska
Anny Łukaszewskiej-Trzeciakowskiej oraz wiceprezesa NFOŚiGW Sławomira Mazurka

Chęciny z ważną nagrodą "Miasto z Klimatem"
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 Jedną z najdroższych inwestycji 
drogowych, realizowanych dzięki 
milionowemu dofinansowaniu po-
zyskanemu jeszcze w poprzednim 
rozdaniu, jest rozbudowa drogi 
Siedlce-Łukowa. Roboty drogowe 
właśnie tu ruszyły, a mogły się one 
rozpocząć po zakończeniu projek-
towania. To oznacza, że mieszkań-
cy Łukowej już niebawem będą 
mogli zapomnieć o wąskiej, znisz-
czonej drodze w kierunku Siedlec. 
2,5-kilometrowy odcinek zostanie 
kompleksowo rozbudowany. Poza 
nową nawierzchnią, wzdłuż 850 
metrowego odcinka drogi powsta-

Rozpoczęła się przebudowa drogi 
Siedlce-Łukowa

Trwają prace remontowe

nie także chodnik. Zadanie opie-
wa na kwotę 7,5 miliona złotych, 
z czego 3,6 miliona złotych pokryje 
rządowe dofinansowanie. Pozostałą 
część kosztów podzielą po równo 
między siebie dwa samorządy – po-
wiatu kieleckiego i gminy Chęciny.  

 W ramach inwestycji wybudo-
wany zostanie odcinek drogi o dłu-
gości 1205 metrów wraz z ciągiem 
pieszo-rowerowym. Wykonawcą in- 
westycji w trybie „zaprojektuj 
i wybuduj” jest Katarzyna Kmita 
Przedsiębiorstwo Handlowo-Usłu-
gowe „KAMI”. Wartość tego zada-
nia drogowego opiewa na blisko 

Podpisanie umowy na budowę
drugiego etapu drogi w Polichnie

17 października została podpisana umowa między burmistrzem Gmi-
ny i Miasta Chęciny – Robertem Jaworskim przy kontrasygnacie 

skarbnik Gminy i Miasta Chęciny – Jadwigi Sinkiewicz a wykonawcą 
zadania pn.: „Kontynuacja rozbudowy drogi na działce nr 694 w miejsco-
wości Polichno (II linia zabudowy)”.

5,5 miliona złotych. Na ten cel 
Gmina Chęciny pozyskała wysokie 
dofinansowanie z Rządowego Fun-
duszu Rozwoju Dróg opiewające 
na ponad 2,5 miliona złotych.  
 Zgodnie z umową, droga w Po-
lichnie ma być gotowa do 31 lipca 
2024 roku.

Katarzyna Kazusek

Podpisanie umowy na budowę drogi w Polichnie
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 Prace związane z remontem konstrukcji jezdni na 
odcinku Jedlnia-Bolmin już są na finiszu. Wymienio-
no warstwę bitumiczną wraz z położeniem nowego 
asfaltu na długości 1,7 km aż do skrzyżowania z dro-
gą powiatową oraz umocniono pobocza kruszywem 
o szerokości 0,50 m. Oprócz remontu konstrukcji 
jezdni i odtworzenia poboczy odmulono także rowy. 

Remont drogi gminnej w Bolminie dobiega końca.
To inwestycja z rządowym dofinansowaniem

Użytkownicy drogi Jedlnica-Bolmin już mogą za-
pomnieć o dziurach, wyrwach i ubytkach w po-

boczach istniejącej tu nawierzchni asfaltowej. Prace 
przy remoncie tej drogi właśnie dobiegają końca, 
a nowy asfalt został tu położony na długości 1,7 km. 
Inwestycja została zrealizowana dzięki środkom ze-
wnętrznym w ramach Rządowego Funduszu Rozwo-
ju Dróg. Jest to inwestycja dwóch samorządów Po-
wiatu Kieleckiego oraz Gminy i Miasta Chęciny.

Nowy dywanik asfaltowy położony zostanie na długości 1,7 km.

Inwestycja zakłada również przebrukowanie istnieją-
cego w tym miejscu cieku przykrawężnikowego.

Agnieszka Olech 

 Drogą w kierunku Jaskini Raj każdego roku przejeż-
dża tysiące turystów. I nie ma się co dziwić, bo Jaski-
nia Raj to jedna z najbardziej popularnych atrakcji tu-
rystycznych Gór Świętokrzyskich i tym samym jedna 
z najpiękniejszych jaskiń krasowych naszego kraju. Poza 
Zamkiem Królewskim w Chęcinach jest to miejsce naj-
chętniej odwiedzane przez turystów w tym regionie. Uli-
ca Dobrzączka była wcześniej drogą powiatową, po prze-
jęciu jej przez gminę, samorząd Gminy i Miasta Chęciny 
podjął decyzję o remoncie. - Droga w kierunku Jaskini 

Ulica Dobrzączka w Chęcinach
prowadząca do Jaskini Raj została wyremontowana

Zupełnie nowego wyglądu nabrała ulica Dobrzączka prowadząca do Jaskini Raj. Prace remontowe 
w tym miejscu właśnie dobiegają końca. To dobra wiadomość nie tylko dla mieszkańców tej części 

gminy, ale także dla licznie odwiedzających to miejsce turystów.

Raj była już mocno zniszczona. Były tam dziury, wyrwy. 
Wszystko oczywiście niejednokrotnie naprawiane. Łata-
nie jednak ani nie wygląda estetycznie w oczach odwie-
dzających to miejsce, ani nie przynosi na dłuższą metę 
dobrego efektu, co staje się także uciążliwe dla mieszkań-
ców tej części gminy. Zależało nam na tym, aby ta droga 
została porządnie wyremontowana. Dzięki rządowemu 
dofinansowaniu tak się nareszcie stało. To miejsce zy-

Burmistrz Robert Jaworski z radną Zofia Stokowiec
wizytują remont drogi w Dobrzączce

Nowy dywanik asfaltowy w kierunku Jaskini Raj
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 Blisko pół tysiąca mieszkańców rdzennej części ulicy 
Zelejowa już w przyszłym roku będzie mogło przyłączyć 
się do sieci kanalizacyjnej. Budowa kanalizacji na osiedlu 
Zelejowa i przy rdzennej ulicy Zelejowa została podzielona 
na kilka etapów. Właśnie rozpoczął się ostatni trzeci etap 
prac związanych z budową kanalizacji w tej części gmi-
ny. Powstanie tu także nowa nawierzchnia asfaltowa wraz 
z chodnikiem. - To już ostatni etap milionowej i bardzo 
ważnej inwestycji kanalizacyjnej osiedla Zelejowa oraz te-
renów przyległych. Na jego realizację udało nam się pozy-
skać aż 10,3 miliona złotych rządowego dofinansowania. 
To oznacza, że do całego zadania gmina dołoży z własnego 
budżetu około pół miliona złotych – poinformował bur-
mistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski.
 Jak podkreśla, dzięki tak wysokiemu rządowemu wspar-
ciu gmina mogła szybciej ogłosić przetarg na wyłonienie 
wykonawcy zadania i sprawnie ruszyć z pracami. - Termin 
rozpoczęcia prac uzależniony był od pozyskanych środków. 
Przypomnę, że opracowanie dokumentacji technicznej bu-
dowy kanalizacji na ulicy i osiedlu Zelejowa oraz terenach 
przyległych ruszyło w 2016 roku. W międzyczasie pozyska-
liśmy środki unijne z Programu Rozwoju Obszarów Wiej-

Ruszyła milionowa inwestycja kanalizacyjna
przy rdzennej ulicy Zelejowa w Chęcinach

Na osiedlu Zelejowa w Chęcinach w ostatnim czasie powstało ponad osiem kilometrów sieci kanali-
zacyjnej. Teraz przyszedł czas na ostatni etap milionowego zadania, jakim jest budowa sieci kanali-

zacyjnej przy rdzennej części ulicy Zelejowa i na terenach przyległych. Łącznie wybudowane tu zostaną 
ponad cztery kilometry kanalizacji wraz z odtworzeniem nawierzchni i chodnikiem. Zadanie opiewa na 
kwotę 10,8 miliona złotych, z czego aż 95 procent kosztów pokryje rządowe dofinansowanie.

Trwaja prace przy budowie kanalizacji - ul. Zelejowa

Zakończenie prac planowane jest jesienią 2023 r.

skich, dzięki którym mogliśmy wybudować 3,4 km sieci 
kanalizacyjnej na Osiedlu Zelejowa w pierwszym etapie, 
a w kolejnych 4,8 km. Dodatkowo w ramach tego dofinan-
sowania wybudowaliśmy też wodociąg w Tokarni. Zawsze 
staramy się sięgać po dofinansowania zewnętrzne przy pla-
nowanych inwestycjach. Realizujemy ich tak dużo, że nasz 
budżet sam nie udźwignąłby tego – mówi burmistrz Robert 
Jaworski, który nie ukrywa zadowolenia z milionowego do-
finansowania pozyskanego na ostatni etap dużego projektu 
kanalizacyjnego w tej części gminy. - Na ten etap zadania 
szukaliśmy źródeł dofinansowania już od dawna. Z pomocą 
tym razem przyszły rządowe środki pozyskane w kwocie aż 
10,3 miliona złotych. To dzięki nim prace mogły ruszyć tak 
szybko – dodaje.
 A w ich ramach powstanie ponad 4 kilometry sieci ka-
nalizacyjnej przy ulicy Zelejowa w jej rdzennej części wraz 
z terenami przyległymi. Dodatkowo wykonana zostanie 
nawierzchnia asfaltowa i chodnik. Pierwsze prace już ru-
szyły, a ich zakończenie zaplanowano na jesień 2023 roku. 
Wtedy to dostęp do kanalizacji zyska ponad pół tysiąca 
mieszkańców.

Agnieszka Olech

skało zupełnie nowy wygląd, a droga poprawiła komfort 
życia nie tylko mieszkańców, ale także tych, którzy chęt-
nie się w tej okolicy budują – mówi burmistrz Gminy 
i Miasta Chęciny, Robert Jaworski.
 Nowa nawierzchnia asfaltowa została tu położona na 
długości blisko 600 metrów. Droga została wyremonto-
wana począwszy od skrzyżowania z drogą wojewódzką 
762 w kierunku do Jaskini Raj. W ramach prac powstaną 
także nowe zjazdy do posesji, a gęste krzaki i podszycia 

zostaną mechanicznie wykarczowane. 
 Koszt inwestycji opiewa na kwotę nieco ponad 437 
tysięcy złotych, z czego część pokryje rządowe dofinan-
sowanie pozyskane przez samorząd gminy w ramach 
Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Wykonawcą re-
montu ulicy Dobrzączka jest Przedsiębiorstwo Robót 
Inżynieryjnych “FART” Sp. z o. o. 
 

Agnieszka Olech
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Symboliczne otwarcie czterech dróg na Osiedlu Zelejowa

 Kolejnymi nowymi drogami już mogą jeździć miesz-
kańcy Chęcin. Dwie pierwsze to ulice Tadeusza Kościusz-
ki i Henryka Sienkiewicza. Wybudowano tu nowy asfalt 
i chodniki, a całość zyskała też odwonienie i energooszczęd-
ne oświetlenie. - To strategiczne drogi, jeśli chodzi o osiedle 
przy ulicy Zelejowa, stanowiące podstawę komunikacyj-
ną tej części gminy. Mają one jednak nie tylko usprawnić 
komunikację, ale też otworzyć nowe tereny inwestycyjne. 
Obie drogi są także drogami wewnętrznymi dużego osiedla, 
które wciąż się rozrasta, stając się swego rodzaju sypialnią 
dla miasta Kielce. W tym niezwykle urokliwym miejscu 
swoje domy buduje coraz więcej osób – zauważa burmistrz 
Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski. Koszt tego zada-
nia opiewał na kwotę 6,5 miliona złotych, z czego aż połowę 
pokryło pozyskane przez władze gminy rządowe dofinanso-
wanie w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg.
 Kolejnymi z oddanych właśnie oficjalnie do użytku 
mieszkańców dróg są ulica Henryka Dąbrowskiego i Mi-
kołaja Kopernika, które połączyły ulicę Zelejową z rondem 
w drodze wojewódzkiej numer 762. Wybudowany został tu 
także ciąg pieszo-rowerowy. Inwestycja opiewała na kwotę 
prawie 3,5 miliona złotych, z czego blisko połowę kosztów 
pokryło rządowe dofinansowanie. - To kolejne drogi, które 
mogliśmy wybudować dzięki pozyskanym rządowym środ-
kom. Realizacja tej inwestycji z pewnością poprawi jakość 
życia mieszkańców, ale daje także możliwość powstania ko-
lejnych terenów pod budownictwo mieszkaniowe. Powstałe 
tu nowe ulice wraz z chodnikami i ścieżką rowerową stały 
się także alternatywą dla drogi wojewódzkiej biegnącej od 

Ulice Kościuszki, Sienkiewicza, Dąbrowskiego i Kopernika 
w Chęcinach oficjalnie oddane do użytku.

Pozyskano na nie aż 5 mln zł rządowego dofinansowania

Dziesięć milionów złotych kosztowała łącznie budowa czterech ulic położonych na terenie Chęcin. 
Blisko połowę z tej kwoty pokryło rządowe dofinansowanie pozyskane przez władze Gminy i Miasta 

Chęciny. W ramach wszystkich czterech inwestycji zostało wykonane ponad dwa kilometry nowych dróg. 
Powstały także kolejne chodniki, ścieżki rowerowe i ciągi pieszo-rowerowe. Ulice zyskały także odwod-
nienie i energooszczędne oświetlenie.

ronda przy wjeździe do Chęcin w kierunku Małogoszcza – 
podkreśla burmistrz Robert Jaworski.
 Pod wrażeniem realizacji milionowych inwestycji dro-
gowych na terenie Chęcin był obecny podczas symbolicz-
nego otwarcia dróg poseł Krzysztof Lipiec. - Gratuluję bur-
mistrzowi Robertowi Jaworskiemu. Tylko w tym roku do 
gminy Chęciny popłynęło siedem milionów złotych wspar-
cia rządowego na budowę i przebudowę kolejnych ważnych 
dróg. Mam przekonanie, że niebawem kolejni mieszkańcy 
docenią to, że burmistrz wraz z Radą Miejską potrafią ak-
tywnie sięgać po środki zewnętrzne. Cieszę się, że infra-
struktura drogowa na terenie Chęcin rozwija się w ostatnim 
czasie tak szybko. Wszystkie te drogi wraz z chodnikami 
i ścieżkami rowerowymi będą dobrze służyć mieszkańcom 
– mówił poseł Krzysztof Lipiec, a zarówno Dyrektor Ge-
neralny Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego Marcin 
Bęben jak i członek Zarządu Powiatu Kieleckiego Cezary 
Majcher, gratulowali rozwoju gminy ipodkreślali, że każda 
kolejna droga to bezpieczeństwo i poprawa komfortu życia 
dla mieszkańców. Zadowolenia z zakończonej inwestycji 
nie krył również wiceprezes Firmy Trakt Przemysław Py-
peć, który życzył, aby inwestycja jak najlepiej służyła lokal-
nej społeczności.
 W imieniu mieszkańców za realizację oddanych właśnie 
do użytku inwestycji drogowych dziękowała radna Zo-
fia Stokowiec wraz z Przewodniczącą Rady Osiedla Anitą 
Bartkiewicz. Poświęcenia dróg dokonał ojciec Janusz Ła-
zarczyk, gwardian klasztoru Ojców Franciszkanów.

Agnieszka Olech, fot. Katarzyna Kazusek

Na zdjęciu (od lewej): Członek Zarządu Powiatu Kieleckiego Cezary Majcher; 
Poseł do Sejmu RP Krzysztof Lipiec, burmistrz Gminy i Miasta Chęciny 

Robert Jaworski
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Trwa remont
ulicy Małogoskiej w Chęcinach

Mieszkańcy i odwiedzający królewskie miasto turyści muszą uzbroić się w cierpliwość i przygotować 
na utrudnienia, bowiem trwa remont jednej z najbardziej ruchliwych dróg w Chęcinach – ul. Mało-

goskiej.

 W ramach prowadzonych prac przebudowany 
zostanie ponad 800 metrowy odcinek ul. Małogo-
skiej od skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 762 do 
skrzyżowania z ul. Franciszkańską. Ulica Małogoska 
przejdzie kapitalny remont. Zyska nową nawierzch-
nię, oznakowanie pionowe i odtworzone oznakowa-
nie poziome, a także przebudowę chodnika i zjazdów 
do posesji z kostki.
 Na ten cel Gmina Chęciny pozyskała wysokie do-
finansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 
opiewające na blisko 800 tys. złotych. Wartość zadania to 
1 168 450,00 zł. Realizacja inwestycji w danym czasie 
jest uzależniona od otrzymanej dotacji. Prosimy zatem 
o wyrozumiałość i cierpliwość podczas trwających prac 
drogowych. Wykonawcą robót jest Piotr Cieśla F.H.U. 
„KOWEX”. Planowane zakończenie prac to 21 listopa-
da br.

Katarzyna Kazusek,
zdj. Joanna Massalska-Bzymek Pod koniec listopada prace zostaną zakończone

 Uroczystość przygotowana dla emerytowanych 
pedagogów oraz przedstawicieli Związku Nauczyciel-
stwa Polskiego była nie tylko okazją do celebrowania 
Dnia Edukacji Narodowej. Wręczono odznaczenie 
z okazji 50-letniej przynależności do Związku Na-
uczycielstwa Polskiego oraz specjalne listy gratulacyj-
ne przygotowane przez ZNP. 
 W spotkaniu wzięli udział burmistrz Gminy i Mia-
sta Chęciny Robert Jaworski, Zofia Kwiatkowska 
– prezes Sekcji Emerytów i Rencistów ZNP w Chę-
cinach, Malwina Kurbańska – prezes oddziału ZNP 
w Chęcinach.
 - Cieszę się, że ponownie mogę Państwa widzieć 
podczas Dnia Nauczyciela. Przez lata z uznaniem 

W Chęcinach Dzień Edukacji Narodowej świętowali 
emerytowani nauczyciele – członkowie ZNP 

W spotkaniu 14 października udział wziął rów-
nież burmistrz Gminy i Miasta Chęciny Ro-

bert Jaworski.

obserwowaliśmy Państwa pracę, podczas której reali-
zując swoje zawodowe powołanie odegraliście istotną 
rolę w procesie wychowania dzieci i młodzieży w Gmi-
nie i Mieście Chęciny. Praca ta nigdy się nie kończy, 
a nauczycielem następnych pokoleń i ich autorytetem 
jest się całe życie. Gratuluję aktywności, optymizmu 
i uśmiechu, z jakim podchodzicie Państwo do życia. 
Swoją pozytywną postawą dajecie zawsze ważną lekcję 
młodemu pokoleniu. Lekcję wzajemnego szacunku 
i współpracy. Życzę Państwu nieustającego zdrowia 
oraz spełniania kolejnych marzeń – powiedział bur-
mistrz Robert Jaworski.
 Spotkanie było również okazją do wspomnień przy 
kronice dokumentującej wydarzenia, w których udział 
wzięli członkowie Sekcji Emerytów i Rencistów ZNP 
w Chęcinach. 
 Na koniec odbyła się część artystyczna przygoto-
wana przez samych członków uroczystości. 
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Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny Robert Jaworski 
wręczył akty nadania

stopnia nauczyciela mianowanego pedagogom
 11 października, w tygodniu szczególnie dedy-
kowanym edukacji, Burmistrz Gminy i Miasta Chę-
ciny Robert Jaworski wręczył akty nadania stopnia 
nauczyciela mianowanego pedagogom zatrudnionym 
w szkołach, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Chęciny.
 Warunkiem uzyskania awansu zawodowego było 
odbycie stażu i uzyskanie pozytywnej oceny pracy 
nauczyciela oraz zdanie egzaminu na stopień nauczy-
ciela mianowanego przed powołaną przez Burmistrza 
Komisją Egzaminacyjną.
 Akt nadania stopnia awansu zawodowego jest 
dokumentem potwierdzającym zdobycie przez na-
uczyciela kolejnego szczebla w karierze zawodowej, 
podwyższa on status zawodowy nauczyciela i otwiera 
drogę do uzyskania kolejnego stopnia awansu – na-
uczyciela dyplomowanego.

 Akty nadania stopnia nauczyciela mianowanego 
otrzymali następujący nauczyciele:
- Pani Sylwia Mielczarz – nauczycielka Przedszkola 
Samorządowego w Chęcinach,

- Pani Beata Krajewska – nauczycielka Szkoły Podsta-
wowej w Wolicy,
- Pani Małgorzata Chrabąszcz – nauczycielka Szkoły 
Podstawowej im. Jana Kochanowskiego w Chęcinach
- Pani Karolina Gierczak – nauczycielka Szkoły Pod-
stawowej z Oddziałami Dwujęzycznymi im. św. Jana 
Pawła II w Bolminie,
- Pani Julita Lasota – nauczycielka Szkoły Podsta-
wowej w Łukowej i Szkoły Podstawowej im. Janusza 
Korczaka w Tokarni,
- Pani Aneta Moskwa - –nauczycielka Szkoły Podsta-
wowej im. Janusza Korczaka w Tokarni,
- Pan Mariusz Chrabąszcz – nauczyciel Szkoły Pod-
stawowej w Wolicy, Szkoły Podstawowej w Łukowej, 
Starochęcinach i Polichnie.
 Przed uroczystym wręczeniem aktów nadania stop-
nia awansu zawodowego nauczyciele złożyli uroczyste 
ślubowanie, które zostało potwierdzone własnoręcz-
nym podpisem. Burmistrz pogratulował nauczycie-
lom uzyskania kolejnego stopnia awansu zawodowego 
oraz życzył dalszych sukcesów, a także poczucia satys-
fakcji i zadowolenia z własnego rozwoju zawodowego.
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 W Chęcinach odbyła się debata społeczna 
zorganizowana przez policjantów z miejscowe-
go Komisariatu Policji.
 Spotkanie z mieszkańcami miało na celu za-
cieśnianie współpracy Policji ze społecznością 
lokalną oraz stanowiło okazję do dyskusji oraz 
zgłaszania wniosków dotyczących bezpieczeń-
stwa w miejscu zamieszkania oraz jego okolicy.
 Przeprowadzona debata umożliwiła także 
przybliżenie uczestnikom działania „Krajowej 
Mapy Zagrożeń Bezpieczeństwa” oraz aplika-
cji „Moja Komenda”, stanowiących wsparcie 
policji na rzecz diagnozowania aktualnych za-
grożeń. Spotkanie poprowadził podkomisarz 

„Porozmawiajmy o bezpieczeństwie
 – możesz mieć na nie wpływ”

Arkadiusz Nowak, Komendant Komisariatu Policji w Chę-
cinach oraz sierżant sztabowy Przemysław Suder z zespo-
łu ds. Wykroczeń działającego w tym samym komisariacie. 
W swoim wystąpieniu policjancie podsumowali i porównali 
swoją pracę w roku 2022 do analogicznego okresu w roku 
poprzednim i przekazali informacje o stanie bezpieczeństwa 
w gminie.
 W spotkaniu oraz dyskusji udział wzięli także burmistrz 
Gminy i Miasta Chęciny Robert Jaworski, radni Rady Miej-
skiej w Chęcinach, dyrektorzy jednostek oraz dyrektorzy 
szkół, którzy podkreślili coraz większą skuteczność chęciń-
skiej policji oraz przekazali swoje spostrzeżenia i uwagi, co 
do miejsc niebezpiecznych, które nadal wymagają większej 
uwagi służb mundurowych.

Joanna Massalska-Bzymek
Prezentacja do obejrzenia na www.checiny.pl

W debacie o bezpieczeństwie uczestniczył także burmistrz Robert Jaworski

Radni, dyrektorzy jednostek i przedstawiciele instytucji
wzięli udział w debacie nt. bezpieczeństwa

W Chęcinach świętowano Dzień Edukacji Narodowej

Z okazji Dnia Edukacji Narodowej, burmistrz Gminy i Miasta Chęciny Robert Jaworski, sekretarz Gmi-
ny i Miasta Chęciny Paweł Brola oraz dyrektor Centrum Usług Wspólnych Ewa Dąbrowska spotkali 

się z dyrektorami szkół z terenu gminy.

 Święto Edukacji Narodowej to doskonała okazja do 
podziękowania za całoroczny trud i zaangażowanie na 
rzecz wychowania młodego pokolenia. Słów uznania 
nie szczędził burmistrz Robert Jaworski, który spo-
tkał się z dyrektorami wszystkich placówek edukacyj-
nych z gminy Chęciny. Podziękował zgromadzonym 
pedagogom za proces nauczania i wychowania dzieci 
oraz młodzieży. 
 - Dziękuję Państwu za całoroczne zaangażowanie 
i profesjonalizm oraz kształtowanie cennych wartości 
wśród młodych ludzi. Bycie pedagogiem to bowiem 

nie praca a misja w trosce o wychowanie dzieci i mło-
dzieży. Życzę Państwu oraz wszystkim nauczycielom 
niesłabnącego zapału w dalszych przedsięwzięciach, 
sukcesów, radości i szacunku ze strony podopiecz-
nych – powiedział gospodarz Gminy i Miasta Chęciny 
Robert Jaworski.
 Do życzeń dołączyli biorący udział spotkaniu se-
kretarz Gminy i Miasta Chęciny Paweł Brola oraz dy-
rektor Centrum Usług Wspólnych Ewa Dąbrowska.

Joanna Massalska-Bzymek
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Pełne relacje na stronie www.checiny.pl i FbGminaCheciny

Prace przy budowie biblioteki
idą pełna parą

 Bezpieczne przejście w Gościńcu

Prace przy budowie drogi
w Polichnie

Rozpoczęcie prac przy przebudowie 
drogi Siedlce - Łukowa

Budowa ośrodka zdrowia
w Wolicy dobiega końca

Kontynuacja prac przy przebudowie 
drogi Lipowica - Przymiarki

- Starochęciny
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W dniach 6-7 października odbyła się 7. edycja 
Ogólnopolskiego Forum Geo-Produkt. Wzięli 
w nim udział m.in. przedstawiciele administracji 
rządowej i samorządowej, organizacji pozarządo-
wych, pracownicy uczelni i instytutów badawczych, 
ośrodków muzealnych, a także właściciele obiek-
tów geoturystycznych.

VII Ogólnopolskie Forum
Geo-Produkt w Europejskim

Centrum Edukacji Geologicznej 
w Chęcinach

Na Rynku Górnym zlokalizowano jeden w punktów 
kontrolnych Grand Prix Polski Pojazdów Zabytko-
wych im. Witolda Rychtera
W zawodach, które odbywają się już po raz szósty, 
udział bierze blisko 40 drużyn z całej Polski. Trasa 
Rajdu wiedzie z Góry Kalwarii do Kotliny Kłodzkiej.

Zabytkowe auta w Chęcinach
29 września, w hali widowiskowo-sportowej Cen-
trum Kultury i Sportu w Chęcinach, odbył się drugi 
koncert z cyklu „Nie pytaj o Polskę – miłość zapo-
mniana, miłość internowana”. Przed publicznością 
zaprezentowali się muzycy z zespołu DOMANSKY 
oraz Kasztelańska Orkiestra Dęta.
Koncert „Nie pytaj o Polskę – miłość zapomniana, 
miłość internowana” w Chęcinach odbył się już po raz 
drugi. 1 września na scenie zaprezentowali się muzycy 
z zespołu Fabryka oraz Kasztelańska Orkiestra Dęta. 
Tym razem lider zespołu – Sylwester Domański wystą-
pił z autorskim projektem – zespołem DOMANSKY.

W Chęcinach wybrzmiały
ponadczasowe polskie przeboje

Pełne relacje na stronie www.checiny.pl i FbGminaCheciny
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 Inicjatorem i organizatorem Plebiscytu „Święto-
krzyski Anioł Dobroci” jest Samorząd Województwa 
Świętokrzyskiego. Wyróżnienie to uhonorowanie in-
stytucji pomocy społecznej, stowarzyszeń, ale także 
osób szczególnie zaangażowanych w działania na rzecz 
rodzin dysfunkcyjnych, patologicznych, ubogich, nie-
zaradnych życiowo oraz seniorów, niepełnosprawnych 
i bezdomnych, a także zagrożonych wykluczeniem spo-
łecznym. – Samorząd Województwa Świętokrzyskiego 
co roku przyznaje nagrodę „Świętokrzyskiego Anioła 
Dobroci”, aby doceniać tych, którzy widzą potrzebu-
jących. To prestiżowe wyróżnienie i nagrodzenie osób 
podnoszących każdego dnia standardy polityki spo-
łecznej, które w swojej codziennej pracy robią coś wię-
cej na rzecz rodzin i osób z trudnościami, niezaradnych 
życiowo, z niepełnosprawnościami, starszych, bezdom-
nych – mówiła podczas uroczystości wicemarszałek 
Renata Janik. Jak podkreślała, już sama nominacja do 
statuetki „Świętokrzyskiego Anioła Dobroci” to wiel-
kie wyróżnienie. – Dzisiejsza uroczystość to docenienie 
wszystkich tu obecnych, bo każdy jest aniołem w swo-
im środowisku i to jest piękne – dodała.
 O idei przyznawania nominacji i statuetek przypo-
mniał przewodniczący Sejmiku Andrzej Pruś. - Ideą 
plebiscytu jest z jednej strony skupienie uwagi na 
ogromie pracy wykonywanej przez ludzi w różnych 
instytucjach pomocy i integracji społecznej, organi-
zacjach pozarządowych niosących pomoc w najtrud-
niejszych chwilach życia, a z drugiej promocja tych 
osób i inicjatyw. To już taka szlachetna tradycja na-
szego regionu, aby mimo tego, że te osoby i instytucje 
nie oczekują tego, aby ich wyróżniać, dowartościowy-
wać, to my chcemy pokazać wszystkie te rzeczy, któ-
re dzięki nim się dzieją – zaznaczył przewodniczący 
Andrzej Pruś, który wspólnie z wicemarszałek Renatą 
Janik, senatorem Krzysztofem Słoniem oraz posłem 
Krzysztofem Lipcem wręczył na deskach Filharmonii 
Świętokrzyskiej w Kielcach nominacje w dwóch ka-
tegoriach – indywidualnej i zespołowej. Spośród no-
minowanych wybrano także tych, którym przyznano 
statuetki „Świętokrzyskiego Anioła Dobroci”.

Stowarzyszenie Asumpt z Chęcin z nominacją
do statuetki „Świętokrzyskiego Anioła Dobroci”

Stowarzyszenie Asumpt z Chęcin znalazło się w gronie zaledwie jedenastu  nominowanych organizacji 
do statuetki „Świętokrzyskiego Anioła Dobroci” w kategorii zbiorowej. Zaszczytną nominację z rąk 

przewodniczącego Sejmiku Andrzeja Prusia, wicemarszałek Renaty Janik oraz posła na Sejm RP Krzysz-
tofa Lipca i senatora Krzysztofa Słonia odebrała prezes Stowarzyszenia Asumpt Anna Chrabąszcz i wice-
prezes Joanna Sędziejewska, a towarzyszył im burmistrz Robert Jaworski, który wnioskował do Zarządu 
Województwa Świętokrzyskiego o nagrodę „Anioł Dobroci” dla stowarzyszenia ASUMPT.  

 Wśród zaledwie jedenastu nominowanych z całego 
województwa w kategorii zbiorowej znalazło się Stowa-
rzyszenie Asumpt z Chęcin, które funkcjonuje od 2018 
roku i prężnie działa na rzecz mieszkańców. Jedną z za-
sług Stowarzyszenia Asumpt jest utworzenie Lokalnego 
Centrum Wolontariatu, co zaktywizowało mieszkańców 
do pomocy ludziom i rodzinom potrzebującym. W ra-
mach swojej działalności członkowie LCW mocno zaan-
gażowali się w pomoc uchodźcom z Ukrainy. Organizo-
wali zbiórki potrzebnych środków, segregowali zgroma-
dzone rzeczy, a także organizowali transporty z żywno-
ścią. Niezwykle pomocni okazali się podczas pandemii 
Covid-19. Często pomagali osobom samotnym lub na 
kwarantannie w zrobieniu zakupów czy też dostarczeniu 
niezbędnych leków. Stowarzyszenie angażuje się także 
w pomoc osobom, które w wyniku zdarzeń losowych 
straciły dobytek życia, prowadząc kwesty i akcje chary-
tatywne. Pomaga także zwierzętom w schroniskach, or-
ganizując zbiórki karmy oraz niezbędnych akcesoriów. 
Poza tym, członkowie Stowarzyszenia wspierają aktyw-
ność artystyczno-sportową mieszkańców poprzez pomoc 
w organizacji wydarzeń i wyjazdów, współorganizację 
warsztatów dla najmłodszych, opiekę i organizację zajęć 
kreatywnych, czy też podejmowanie działań proekolo-
gicznych, wspierając także Centrum Kultury i Sportu 
w Chęcinach w akcjach letnich i zimowych dla dzieci.
 Uroczysta gala, której celem jest uhonorowanie lu-
dzi o wielkich sercach odbyła się w Filharmonii Świę-

Burmistrz Robert Jaworski z przedstawicielami stowarzyszenia ASUMPT
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tokrzyskiej w Kielcach. W odbiorze nominacji do sta-
tuetki „Świętokrzyskiego Anioła Dobroci” prezes Sto-
warzyszenia Asumpt Annie Chrabąszcz i wiceprezes 
Joannie Sędziejewskiej towarzyszył burmistrz Gminy 
i Miasta Chęciny, Robert Jaworski. - Wolontariat to 
znacznie więcej niż praca i zaangażowanie w słusz-
nej sprawie. To sposób myślenia o świecie i swojej 
roli w społeczeństwie. Dlatego niezwykle cenne są 
osoby, które dobrowolnie i bez wynagrodzenia niosą 
pomoc potrzebującym, angażują się w pracę na rzecz 
osób i instytucji działających w różnych obszarach ży-
cia społecznego. Takie osoby winne być dostrzegane 
i doceniane za ich wrażliwą i pełną serca oraz empatii 
postawę. Tacy są właśnie członkowie Stowarzyszenia 

Asumpt, dlatego nie miałem wątpliwości, aby w tym 
roku wnioskować z ramienia Gminy dla nich o tę 
prestiżową nagrodę i cieszę się, że ich działalność zo-
stała także doceniona przez kapitułę konkursu, która 
również nominowała ich do statuetki „Świętokrzy-
skiego Anioła Dobroci”. Znalezienie się w gronie no-
minowanych zaledwie jedenastu organizacji z całego 
województwa to wielkie wyróżnienie. Z tego miejsca 
pragnę złożyć na ręce wszystkich członków Stowarzy-
szenia Asumpt gratulacje i nisko się pokłonić za ich 
zaangażowanie i wszelkie dobro, jakie dają drugiemu 
człowiekowi – dziękuje burmistrz Robert Jaworski.

Agnieszka Olech

 „Miasto z Klimatem – Najlepszy zrealizowany pro-
jekt 2022 roku” to konkurs organizowany przez Mini-
sterstwo Klimatu i Środowiska już od trzech lat, w któ-
rym nagradzane są innowacyjne i praktycznie sprawdzo-
ne pomysły miast, na to by stawać się czystszymi i bar-
dziej zielonymi. A tym samym, bardziej przyjaznymi dla 
mieszkańców.
 W tegorocznej, trzeciej edycji konkursu resort szu-
kał najciekawszych rozwiązań z zakresu odbetonowania 
przestrzeni miejskich oraz rozwoju i transformacji cie-
pła systemowego. Wśród najlepszych znalazła się Gmina 
Chęciny za rewitalizację Parku Miejskiego w Chęcinach, 
która zdobyła II miejsce w kategorii „Odbetonowanie 
przestrzeni miejskich w miastach do 70 tys. mieszkań-
ców”. Statuetkę oraz bon na nagrodę finansową dla 
Gminy Chęciny w wysokości 10 000,00 zł. z rąk podse-
kretarz stanu w Ministerstwie Klimatu i Środowiska – 
Anny Łukaszewskiej-Trzeciakowskiej i zastępcy prezesa 
zarządu Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej – Sławomira Mazurka odebrał 
burmistrz Gminy i Miasta Chęciny Robert Jaworski.
- Dla mnie jako gospodarza małej, piętnastotysięcznej 
gminy jest to ogromne wyróżnienie i wielki powód do 
dumy. Dostaliśmy tę nagrodę za bardzo ważną i pięk-
ną inwestycję, która bez wątpienia odmieniła oblicze 
królewskiego miasta. Po wielu analizach jako samorząd 

Chęciny w gronie najlepszych. Ministerstwo
doceniło Gminę nagrodą „Miasto z Klimatem”

24 października w Warszawie odbyła się gala rozdania nagród w trzeciej edycji konkursu Ministerstwa 
Klimatu i Środowiska „Miasto z Klimatem – Najlepszy zrealizowany projekt 2022 roku”. Wśród 

takich miast jak Gdynia, Toruń, Duszniki Zdrój znalazła się Gmina Chęciny, która zdobyła II miejsce za 
rewitalizację Parku Miejskiego im. Ojca Mateusza Korczaka. Nagrodę osobiście odebrał burmistrz Gminy 
i Miasta Chęciny Robert Jaworski.

podjęliśmy decyzję, że przeobrazimy około dwa hektary 
zdegradowanego, poprzemysłowego terenu, gdzie znaj-
dowały się pozostałości dawnej ubojni na Park Miejski. 
Ta metamorfoza, za którą zostaliśmy nagrodzeni, spo-
wodowała, że udało nam się stworzyć miejsce przyjazne 
dla środowiska i mieszańców, które integruje pokolenia. 
Dedykowaliśmy je wszystkim, bez względu na wiek. 
Seniorzy odnaleźli tam swoją bezpieczną i spokojną 
przestrzeń. Specjalnie dla młodzieży powstał skatepark 
i pumptrack, a dla najmłodszych –plac zabaw. Co wię-
cej, z Parku Miejskiego im. Ojca Mateusza Korczaka 
w Chęcinach rozpościera się cudowny widok na Zamek 
Królewski. Jeszcze raz, serdecznie dziękuję – powiedział 
burmistrz Robert Jaworski. 
 Poza przyznaniem nagród i przedstawieniem nagro-
dzonych projektów, podczas uroczystej gali w Minister-
stwie Klimatu i Środowiska odbyły się także dwa wykła-
dy dotyczące energetyki cieplnej oraz rozwiązań z zakre-
su odbetonowania przestrzeni miejskich. Wygłosili je 
zastępca dyrektora Departamentu Ochrony Powietrza 
i Polityki Miejskiej w Ministerstwie Klimatu i Środowi-
ska – Szymon Tumielewicz oraz dyrektor Departamentu 
Ciepłownictwa w Ministerstwie Klimatu i Środowiska 
– Grzegorz Tobolczyk.

Katarzyna Kazusek
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 Wojewódzkie obchody Dnia Edukacji Narodowej, 
odbyły się w piątek, 14 października 2022 r. w Zespole 
Państwowych Szkół Muzycznych im. Ludomira Ró-
życkiego w Kielcach.

Nauczyciel szkoły podstawowej w Wolicy pan Dariusz 
Gorzelak nagrodzony przez ministra edukacji i nauki

Krzyże Zasługi, medale za długoletnią służbę oraz nagrody ministra i kuratora odebrali zasłużeni na-
uczyciele oraz pracownicy placówek oświatowych podczas wojewódzkich obchodów Dnia Edukacji 

Narodowej w Kielcach.

 Podczas uroczystości Dyrektor Generalny Depar-
tamentu Ministerstwa Edukacji i Nauki Sławomir 
Adamiec, Wojewoda Świętokrzyski Zbigniew Ko-
niusz oraz Świętokrzyski Kurator Oświaty Kazimierz 

Mądzik uhonorowali dyrektorów, nauczy-
cieli, pracowników administracji szkół 
i placówek oświatowych z terenu woje-
wództwa świętokrzyskiego odznaczeniami 
państwowymi, resortowymi, nagrodami 
Ministra Edukacji i Nauki oraz Święto-
krzyskiego Kuratora Oświaty.
 Miło nam poinformować, że Pan Da-
riusz Gorzelak otrzymał Nagrodę Mini-
stra Edukacji i Nauki za wybitne osiągnię-
cia w pracy dydaktycznej i wychowawczej.
 Dariusz Gorzelak od dwudziestu 
pięciu lat pracuje w szkole podstawowej 
w Wolicy na stanowisku nauczyciela wy-
chowania fizycznego. Pełni funkcję pre-
zesa WLKS „Świt” Wolica, jest także ko-
ordynatorem sportu w gminie Chęciny. 
Podczas długoletniej pracy dydaktyczno-
-wychowawczej wychował wielu znako-
mitych sportowców, którzy kontynuowali 
i nadal kontynuują swoją karierę zawod-
niczą w klubie KS Łomża Industria Kiel-
ce.
 Gratulujemy i życzymy dalszych suk-
cesów.

SP Wolica

Dariusz Gorzelak - nauczyciel z Wolicy
odebrał nagrodę Ministra edukacji i Nauki
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 Pani Ewa Kutys – dobra dusza, ciepły uśmiech, za-
wsze otwarta, chętna do pomocy i działania. Wiele lat 
stała na czele chęcińskiego Klubu Seniora, organizacji 
skupiającej osoby chcące aktywnie spędzić jesień ży-
cia. Wtorkowe spotkanie zorganizowano, by podzię-
kować jej za zaangażowanie i pracę włożoną w rozwój 
działalność organizacji. List z podziękowaniami oraz 
kwiaty wręczył również burmistrz Robert Jaworski.
 - Pragnę serdecznie podziękować za wieloletnią pra-
cę na rzecz seniorów z gminy Chęciny i owocną współ-
pracę z chęcińskim samorządem. Pani aktywność oraz 
podejmowane inicjatywy już na stałe pozostaną wizy-
tówką Klubu Seniora w Chęcinach. Dała się Pani zapa-
miętać, jako pełna ciepła, wrażliwości, empatii i życzli-
wości osoba, która wykonując swoistą misję dbała o to, 
aby jesień życia chęcińskich seniorów nabrała wielu 
niepowtarzalnych barw. Pragnę złożyć serdeczne ży-
czenia długich lat wypełnionych zdrowiem, radością 
oraz szacunkiem, życzliwością i miłością najbliższych. 
Życzę, aby był to okres zasłużonego odpoczynku i sa-
tysfakcji z przeżytych lat. Czas do realizacji dotąd nie-
spełnionych marzeń i zamierzeń oraz właściwego wy-
korzystania życiowej wiedzy i doświadczenia.
 Pani Ewie Kutys podziękowali również jej przy-
jaciele, członkowie Klubu Seniora wręczając kwiaty, 
przygotowując specjalną piosenkę oraz tort. Izabela 
Buda, malarka, kierownik ds. kultury Centrum Kul-
tury i Sportu w Chęcinach podarowała byłej Przewod-
niczącej wyjątkowy portret. Następnie przy akom-

Podziękowanie Pani Ewie Kutys za lata pracy

20 września odbyło się uroczyste spotkanie chęcińskiego Klubu Seniora. W spotkaniu udział wziął 
również burmistrz Gminy i Miasta Chęciny Robert Jaworski. Wszyscy przybyli złożyli podziękowa-

nia dotychczasowej wieloletniej Przewodniczącej tej organizacji.

paniamencie akordeonu, na którym zagrał Ryszard 
Kwiecień, zebrani odśpiewali gromkie „Sto lat”.
 - Dziękujemy za tyle lat pracy, aby nasza organi-
zacja mogła działać i się rozwijać. Za to, że mogliśmy 
liczyć na Ciebie w każdej sytuacji. Mamy nadzieję, że 
zostaniesz blisko nas i przyjmiesz tytuł honorowego 
członka Klubu Seniora – mówiła Bogumiła Wrońska.
 - Dziękuję wszystkim za tyle ciepła i miłych słów. 
Dziękuję, że jesteście przy mnie, że pomagacie i wspie-
racie. Dzięki temu mimo różnych przeciwności życia 
nie narzekam, a jestem szczęśliwa – mówiła Ewa Kutys.
 Spotkanie było również okazją do przekazania gra-
tulacji nowej Przewodniczącej chęcińskiego Klubu 
Seniora, którą została Bogumiła Wrońska.
 - Z okazji objęcia nowej funkcji Przewodniczącej 
Klubu Seniora, pragnę złożyć Pani serdeczne gratula-
cje i życzenia spełnienia wszystkich planów, wytrwało-
ści i wszelkiej pomyślności w realizacji zadań na nowo 
powierzonym stanowisku. Ten awans to niewątpliwie 
wyraz ogromnego uznania dla Pani dotychczasowego 
zaangażowania, wysokich kompetencji oraz zaufania, 
którym darzą Panią członkowie chęcińskiego Klubu 
Seniora. Jestem przekonany, że nowa funkcja pozwoli 
Pani na jeszcze lepsze wykorzystanie osobistych szans 
rozwojowych, a także stworzy warunki do intensyw-
nego rozwoju organizacji, tak istotnej dla społeczno-
ści lokalnej – powiedział burmistrz Robert Jaworski, 
wręczając list gratulacyjny oraz kwiaty.

Joanna Massalska-Bzymek

Podziękowanie Pani Ewie Kutys za lata pracy
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 Uroczystość rozpoczęła się od wspólnego odśpiewania 
hymnu Polski. Następnie minutą ciszy uczczono pamięć 
jednego z słuchaczy śp. Józefa Wawrzoły.
 W wydarzeniu wzięli udział słuchacze i sympatycy 
Chęcińskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku oraz zapro-
szeni goście m.in. poseł Krzysztof Lipiec, burmistrz Gmi-
ny i Miasta Chęciny Robert Jaworski, dyrektor Regional-
nego Ośrodka Polityki Społecznej w Kiecach – Elżbieta 
Korus wraz z zastępcą – Arkadiuszem Ślipikowskim, 
dyrektor Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. 
św. Rafała w Czerwonej Górze – Youssef Sleiman, prof. dr 
hab. Adam Massalski, przewodniczący Świętokrzyskiej 
Rady Działalności Pożytku Publicznego – Damian Gad, 
gwardian Klasztoru Ojców Franciszkanów – o. Janusz 
Łazarczyk, przewodniczący Rady Miejskiej w Chęcinach 
– Tomasz Szczepanik, skarbnik Gminy i Miasta Chęciny 
– Jadwiga Sinkiewicz, dyrektorzy placówek oświatowych, 
instytucji, służby zdrowia, a także przedstawiciele Uni-
wersytetu Jana Kochanowskiego w Kielcach – prof. UJK 
dr hab. Agata Chabior, dr hab. Małgorzata Stawiak-Oso-
sińska oraz dr Anna Przygoda.
 

Uroczyste rozpoczęcie roku akademickiego
Chęcińskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku

Słuchacze Chęcińskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku zainaugurowali kolejny rok nauki. 3 paździer-
nika w hali widowiskowo-sportowej Centrum Kultury i Sportu w Chęcinach odbyła się uroczysta gala 

rozpoczynająca rok akademicki 2022/2023. W studenckie szeregi wstąpiło 16 nowych seniorów.

- Za nami bardzo aktywne wakacje, a przed nami kolej-
ny rok akademicki. Nauka to jednak nie wszystko. Nasz 
uniwersytet stwarza okazje do integracji ze środowiskiem 
równolatków, jest też odskocznią od codziennych pro-
blemów i domowych zajęć. Studiowanie, w naszym przy-
padku, to przede wszystkim spotkanie z drugim człowie-
kiem. Dziękujemy w szczególności Panu Burmistrzowi 
Robertowi Jaworskiemu za wsparcie, a także Pani Mar-
szałek Renacie Janik oraz Panu Przewodniczącemu Da-
mianowi Gadowi. Dzięki pozyskanym funduszom mogli-
śmy przeżyć te wakacje bardzo aktywnie i ciekawie. Siłą 
naszego uniwersytetu są bezsprzecznie jego słuchacze, 
którzy od innych różnią się tym, że na zajęcia chodzić nie 
muszą, ale chcą. Każdy etap życia ma swój smak. Każdy 
wiek rządzi się swoimi prawami. Bo wiek to tylko liczba. 
U nas często się to sprawdza. Zatem u progu nowego roku 
akademickiego pragnę życzyć wielu sukcesów, pogłębia-
nia wiedzy, odkrywania nowych obszarów zainteresowań, 
rozwoju swoich pasji, niezapomnianych spotkań, rozmów 
oraz nawiązywania nowych znajomości i umacniania tych 
już istniejących. A temu wszystkiemu niech towarzyszy 

zdrowie, uśmiech, otwar-
ty umysł, radość życia, 
poznania i uczenia się. 
Pokażmy, że „pasja to nie 
tylko domena ludzi mło-
dych”. Niech ta piękna 
idea integracji i edukacji 
naszego środowiska trwa 
i rozwija się, żeby nasze 
życie nie było jesienną 
szarugą, lecz złotą pol-
ską jesienią – powiedzia-
ła prezes Chęcińskiego 
Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku, Zofia Puchała.
 Prezes Zofia Puchała po-
dziękowała także wszyst-
kim osobom, które w spo-
sób szczególny zaanga-
żowane są w działalność 
na rzecz Chęcińskiego 
Uniwersytetu Trzeciego 
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Wieku. Następnie przed publicznością zaprezentowała się 
grupa taneczna. Uroczysta inauguracja roku akademickiego 
stała się także okazją do wyrażenia wdzięczności za wkład 
w edukację, integrację i aktywizację osób starszych.
 - Drodzy Słuchacze Chęcińskiego Uniwersytetu Trze-
ciego Wieku. Przed Wami kolejny rok akademicki, który 
z pewnością będzie obfitował w wiele ciekawych inicja-
tyw i wspaniałych chwil. Pragnę serdecznie podziękować 
za współpracę i za to co robicie dla Gminy Chęciny. Wasza 
nieoceniona życiowa wiedza jest niezwykle istotna w nie-
kończącej się sztafecie ludzkich doświadczeń, z której 
wszyscy powinniśmy czerpać cenne wartości. Życzę Pań-
stwu realizacji wyznaczonych planów i zamierzeń, wielu 
cennych i inspirujących spotkań oraz zdrowia, które po-
zwoli na pełne i aktywne zaangażowanie się w studenckie 
życie, a także umożliwi realizowanie pasji i zamiłowań. 
Niech będzie to dla Państwa najlepszy czas do spełniania 
najskrytszych marzeń, a wybrzmiewający „Gaudeamus” 
doda energii i wigoru – powiedział burmistrz Gminy 
i Miasta Chęciny Robert Jaworski, po czym wręczył kwia-
ty na ręce prezes Zofii Puchały.
 - Pragnę złożyć Wam najlepsze życzenia, aby ten nowy 
rok akademicki był dobrym i bardzo owocnym rokiem, 
w którym będziecie cały czas poszerzać horyzonty, wiedzę 
oraz przyczyniać się do tego, aby Gmina i Miasto Chęci-
ny piękniały i dalej tworzyły naszą narodową wspólnotę 
– powiedział poseł Krzysztof Lipiec.
 - Gdy Pani Zosia przychodzi do Urzędu Marszałkow-
skiego cały urząd się śmieje. Jej uśmiech, pasja i zaanga-
żowanie to przykład godny naśladowania. W imieniu Pani 
Wicemarszałek Renaty Janik składam głębokie ukłony, 
wyrazy wdzięczności za to, że jesteście studentami Uniwer-
sytetu Trzeciego Wieku. Zawsze powtarzam, że Chęciński 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku to wzór do naśladowania. 
Cieszymy się bardzo, że możemy z Wami współpracować 
i obserwować, jak prężnie rozwija się polityka senioralna 
w naszym regionie. Mam nadzieję, że spełnią się Wasze 
marzenia, a nowy rok akademicki da Wam ogromną sa-

Na wieczną służbę odszedł Druh Stefan Kwas
Z głębokim żalem i smutkiem informujemy, że na wieczną służbę odszedł Druh Stefan Kwas.

Śp. Stefan Kwas przez ponad 50 lat pełnił służbę w Ochotniczej Straży Pożarnej w Ostrowie. 
Był bardzo rzetelnym i zaangażowanym druhem,

a funkcję Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej pełnił nieprzerwanie od 1991 r.
 

Pogrążonej w smutku Rodzinie składamy najszczersze kondolencje oraz wyrazy głębokiego współczucia.
 Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, 
Radni Rady Miejskiej w Chęcinach, 

Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych, 
oraz pracownicy Urzędu Gminy i Miasta w Chęcinach i jednostek organizacyjnych

tysfakcję. Życzę Wam dużo zdrowia i wszystkiego dobre-
go – powiedziała dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki 
Społecznej w Kiecach, Elżbieta Korus.
 Ciepłe słowa do słuchaczy skierowali także gwardian 
Klasztoru Ojców Franciszkanów – o. Janusz Łazarczyk 
oraz przewodniczący Rady Miejskiej w Chęcinach – To-
masz Szczepanik. Następnie na scenie zaprezentował się 
chór Chęcińskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku pod 
batutą Przemysława Gruszki. W dalszej kolejności autor-
ka tomiku poezji pt. „Kocham pisać wiersze” – Elżbie-
ta Ciepluch odczytała wiersz pt. „Spełnione marzenia”, 
który zadedykowała wszystkim osobom, które wspierają 
słuchaczy Chęcińskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku 
w spełnianiu marzeń i realizowaniu swoich pasji.
 Prezes Zofia Puchała przedstawiła także nowy zarząd, 
w którego skład weszli wiceprezes – Stanisław Król, se-
kretarz – Zofia Stokowiec, skarbnik – Lucyna Krzysztofik 
oraz jego członkowie – Jadwiga Borowska, Włodzimierz 
Puchała, Helena Król, Zdzisław Myca oraz Marta Syzdół. 
Zaprezentowani zostali również członkowie komisji rewi-
zyjnej oraz nowi starostowie grup, zaś ustępujący otrzy-
mali podziękowania.
 Do uniwersyteckiej społeczności wstąpiło 16 nowych 
studentów, którzy złożyli ślubowanie. Następnie wy-
brzmiał uroczysty „Gaudeamus”, który oficjalnie zainau-
gurował nowy rok akademicki chęcińskich seniorów.
 Słuchacze otrzymali także „mapę po świecie emery-
ta”, czyli Paszporty Seniora, które są częścią kampanii 
pn. „Senior Znaczy Szacunek” Krajowego Instytutu Go-
spodarki Senioralnej oraz upominki przekazane od samo-
rządu województwa świętokrzyskiego i Gminy Chęciny.
 Na koniec odbył się wykład inauguracyjny pn. „Chęci-
ny w tradycji polskiego parlamentaryzmu”, który specjal-
nie na tę okoliczność wygłosił prof. dr hab. Adam Massal-
ski. Chęciński Uniwersytet Trzeciego Wieku liczy teraz 
ponad 150 słuchaczy.

Katarzyna Kazusek
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 Podczas dwóch dni festiwalowych, w części kon-
kursowej, pięć teatrów zaprezentowało sześć spektakli 
w różnych formach teatralnych. I tak, „Dziady” zapre-
zentował Teatr Święty Spokój” z Nowej Słupi, Teatr No 
To Co z Kraśnika wystawił sztukę pt. „Sztetl Kraśnic-
ki”, Teatr Forma z Piotrkowa Trybunalskiego – „Króla 
Ubu”, Teatr Resursa z Radomia przedstawił „Pamięt-
nik Stefana Czarneckiego”, a senioralny Teatr Grodz-
ki z Chęcin zaprezentował się w dwóch spektaklach: 
„Sentymentalny spacer” oraz „Diabła i Dziewczynę”. 
Wstęp na wszystkie prezentacje teatralne był bezpłatny 
i ogólnie dostępny.
 VII edycja Ogólnopolskiego Festiwalu Teatralnego 
„OTE” Senior 2022 w Chęcinach była niezwykle ener-
getyczna, dająca wiele radości i mnóstwo dobrych emo-
cji zarówno organizatorom, jak i uczestnikom. - Pod-
czas Festiwalu aktorzy walczyli o Nagrody Aktorskie, 
ale tak naprawdę to nie one są tu najważniejsze. Festi-
wal Teatralny to przede wszystkim pozytywne emo-
cje, nowe doświadczenia, nowe kontakty, przyjaźnie 
i niezapomniane przeżycia. Każdy Teatr i jego aktorzy 
wracają z Festiwalu bogatsi o coś znacznie ważniejsze-
go niż puchary i nagrody. To czego doświadcza każdy 
aktor jest bezcenne. Jest to ogromny zastrzyk twórczej 
energii, która podnosi jakość życia we wszystkich jego 
aspektach, czyli fizycznym, psychicznym i intelektu-
alnym – podsumowuje Dorota Anyż, prezes Fundacji 
Studio TM, organizator wydarzania.
 Trzeba przyznać, że spektakle w wykonaniu akto-
rów dojrzałych przyniosły niezapomniane wrażenia. 
Wśród publiczności zasiadł także burmistrz Miasta 
i Gminy Chęciny Robert Jaworski. - Mogliśmy podzi-
wiać wspaniałe talenty i niezapomniane spektakle. Je-
stem pod wrażeniem sceniczności i wysokiego pozio-
mu aktorstwa wszystkich występujących aktorów. Ich 
kontakt z publicznością, interakcja z widzami, otwar-
tość i obycie na scenie zachwyciły wszystkich – pod-
sumował burmistrz Robert Jaworski, który wręczał 
puchary i nagrody dla najlepszych. Wszystkich akto-
rów obdarował też upominkami. Dla wyróżniających 
się aktorów przygotowane zostały Nagrody Aktorskie 
ufundowane przez Wojewodę Świętokrzyskiego Zbi-
gniewa Koniusza. Nagrody specjalne ufundowało 
natomiast Regionalne Centrum Naukowo–Technolo-
giczne reprezentowane przez Anetę Sławek, Fundacja 

Aktorskie talenty w Chęcinach. Za nami VII Ogólnopolski
Festiwal Teatralny „OTE” – Senior 2022

W dniach 8-9 października pasjonaci teatru mieli w Chęcinach prawdziwy raj. To tutaj odbył się VII Ogól-
nopolski Festiwal Teatralny „OTE” – Senior 2022. Chęcińska hala widowiskowo-sportowa zamieniła 

się w żywy teatr. Na jego deskach stanęli fantastyczni aktorzy, którzy wykreowali niezapomniane role.

Studio TM oraz aktorka Teatru Grodzkiego Róża Na-
drzewia.
 Podczas teatralnych zmagań wybrano najlepszych 
aktorów. I tak, jedna z nagród trafiła do Teresy Muster, 
aktorki Senioralnego Teatru Grodzkiego w Chęcinach 
za rolę Kelnerki w spektaklu pt: „Sentymentalny spa-
cer” Elżbiety Ciepluch, w reżyserii Doroty i Artura 
Anyżów. Nagrodę przyznano także dla Patrycji Mazur, 
aktorki Teatru Święty Spokój z Nowej Słupi za rolę Zosi 
w „Dziadach” Adama Mickiewicza w reżyserii Bożeny 
Jop. Kolejna nagroda trafiła do rąk Małgorzaty Pingot, 
aktorki Teatru Forma z Piotrkowa Trybunalskiego za 
rolę Ubicy w spektaklu „Król Ubu” Alfreda Jarrry’ego 
w reżyserii Małgorzaty Kowalczyk. Nagrodzono rów-
nież Halinę Sobczyk, aktorkę Teatru No To Co z Kra-
śnika za rolę Talily i wokal w idisz w spektaklu „Sztetl 
Kraśnicki” w reżyserii Moniki Nitkiewicz–Mitrut. Na-
grodę otrzymał także Dariusz Wróbel, aktor Teatru Re-
sursa z Radomia za rolę młodego Stefana w spektaklu 
„Pamiętnik Stefana Czarneckiego” w reżyserii Roberta 
Stępniewskiego.
 Wyjątkową niespodzianką dla wszystkich aktorów 
biorących udział w Festiwalu Teatralnym była możli-
wość zwiedzenia z przewodnikiem siedziby Starostów 
i Centrum Nauki Leonarda da Vinci w Podzamczu 
Chęcińskim oraz Królewskiego Zamku w Chęcinach. 
- Dziękujemy dyrekcji wszystkich tych instytucji za 
ufundowanie bezpłatnych voucherów dla występują-
cych aktorów. Ten piękny gest jest nie tylko wyrazem 
wsparcia naszej działalności, ale też wspaniałą formą 
promocji naszego uroczego regionu – dziękowała Do-
rota Anyż, prezes Fundacji Studio TM.
 Organizatorami Festiwalu była Fundacja Studio 
TM Doroty i Artura Anyżów oraz Gmina i Miasto 
Chęciny przy współpracy CHUTW, Zamku Królew-
skiego w Chęcinach, Centrum Nauki Leonardo da 
Vinci w Podzamczu Chęcińskim i Centrum Kultu-
ry i Sportu w Chęcinach. Patronat nad wydarzeniem 
objęli: Wojewoda Świętokrzyski Zbigniew Koniusz, 
Marszałek Województwa Świętokrzyskiego Andrzej 
Bętkowski, Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny Robert 
Jaworski oraz Zamek Królewski w Chęcinach Monika 
Majchrzyk.

Agnieszka Olech, fot. Katarzyna Kazusek,
Joanna Massalska-Bzymek
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 - Zacznijmy od początku. Gdzie się Ksiądz urodził 
i jak wyglądały Księdza lata młodości?
 - Urodziłem się w Chęcinach. Wtedy jeszcze na Dolnym 
Rynku znajdowała się przychodnia lekarska i porodówka, 
dawny dom zajezdny z 1826 roku. Dzieciństwo i młodość 
związane były z oddalonymi o 6 km od Chęcin Gałęzicami.
 Tam uczęszczałem do czterech klas podstawówki, a od 
piątej do ósmej klasy chodziłem do szkoły w Rykoszynie. 
Następnie byłem uczniem Technikum Mechanicznego 
w Chęcinach. Był to aktywny czas. Mieszkałem trochę 
w internacie, więcej jednak dojeżdżałem do szkoły rowe-
rem. Miło wspominam ten czas, bowiem trasa wiodła przez 
malowniczy las koło Zelejowej.
- Czyli można powiedzieć, że wzrastał Ksiądz w otocze-
niu pięknej przyrody gminy Chęciny.
 - Tak. Z przyrodą za pan brat! Co ciekawe, mój dom ro-
dzinny też był blisko lasu. Także to wszystko sprzyjało ob-
cowaniu z naturą, z którą jestem związany od dzieciństwa. 
Ten świat przyrody jest mi bliski do dzisiaj. Jeśli tylko mam 
możliwość odpoczynku to preferuję górskie wędrówki. To 
wszystko naturalnie mnie ukształtowało. Zresztą uważam, 
że też mam taki romantyczny charakter, że zauważam i do-
ceniam otaczające mnie piękno.
 - Kiedy zdecydował się Ksiądz zatem wstąpić do se-
minarium? Czy był jakiś szczególny moment, który za-
ważył, jak będzie wyglądała Księdza przyszłość?
 - Chyba nie było takiego momentu. Konkretnej daty, 
dnia, w którym bym poczuł jakieś wyjątkowe objawienie, 
czy powołanie. Mój katecheta, już nieżyjący, który uczył 
mnie w szkole podstawowej był wtedy na parafii w Łuko-
wej. Zaproponował mi wyjazd na oazę organizowaną przez 
zgromadzenie zakonne salwatorianów do Węgorzewa na 
Mazurach. To było po 3 klasie technikum. Proszę mi wie-
rzyć, że ja nie miałem wtedy zielonego pojęcia – czym jest 
oaza, kim są salwatorianie. Nawet nie byłem ministrantem. 
Jechałem tam zupełnie w ciemno. I tak się zaczęła się ta 
moja przygoda z salwatorianami, która trwa do dziś. Potem 
brałem udział w rekolekcjach. Będąc jeszcze w technikum, 
katechezy odbywały się w salce katechetycznej, w takim 
domu, który znajdował się po drodze do kościoła parafial-
nego w Chęcinach. Teraz już nie ma tego budynku. Można 
powiedzieć, że byłem takim łącznikiem między kapłanem 
a klasą. W piątej klasie technikum zacząłem rozważać pój-
ście do seminarium.

„Mówię o sobie – człowiek wielu pasji, bo zawsze
byłem i jestem ciekawy świata oraz nowych wyzwań”

Wywiad z ks. prof. PWT dr hab. Bogdanem Giemzą SDS, któremu Chęciny były i są niezwykle bliskie. 
To salwatorianin, wykładowca, autor wielu książek, pomysłodawca i inicjator ciekawych wydarzeń 

kulturalnych, a przede wszystkim człowiek o niespotykanej wrażliwości do świata i życia. W rozmowie 
dzieli się, jak przeżyć je pięknie. Wywiad to także swoisty spacer sentymentalny po miejscach królewskie-
go miasta i gminy, przepełniony ciepłymi wspomnieniami.

 Po maturze już wiedziałem, że chcę zostać kapłanem. 
Wspomnę jeszcze taką anegdotę. Jak już zostałem księdzem 
i chodziłem po kolędzie spotkałem młode małżeństwo 
z małym dzieckiem. Kobieta powiedziała do mnie – „Wi-
dzi Ksiądz, był ministrantem, a został milicjantem”. A ja 
się wtedy zaśmiałem i powiedziałem – „Proszę Pani, nic 
w przyrodzie nie ginie. Ja nie byłem ministrantem, a zosta-
łem księdzem” (śmiech).
 -  Rzeczywiście, życie bywa przewrotne (śmiech). 
A gdzie Ksiądz uczęszczał do seminarium? Do Kielc?
 - Nie, właśnie nie. Zgromadzenia salwatorianów nie ma 
w diecezji kieleckiej. W zgromadzeniach zakonnych jest 
jeszcze nowicjat, czyli jak ja to nazywam żartobliwie „taki 
rok przedszkola”. Zarówno nowicjat, jak i sześć lat studiów 
seminaryjnych ukończyłem w Bagnie koło Wrocławia. To 
był mój pierwszy daleki wyjazd w te zachodnie strony Polski.
 - Co było dalej?
 - W 1984 roku miałem święcenia, czyli już 38 lat temu. 
Pierwszą moją parafią była Trzebnica koło Wrocławia, gdzie 
wróciłem po latach. Później Krzyż Wielkopolski. Następ-
nie studia w Lublinie na KUL-u. Powrót do Bagna już jako 
wychowawca. Dalej była jeszcze Trzebinia, Kraków… Tro-
chę tej Polski zwiedziłem. Tak jak są diecezje, tak w zgro-
madzeniu są prowincje np. polska prowincja. Jest ich kilka. 
Jako polska prowincja nie mamy domów we wszystkich 
diecezjach, ale praktycznie od Bałtyku aż po Zakopane, od 
ziem zachodnich po Elbląg, Lublin. Co ciekawe, mamy też 
placówki za granicą, które przynależą do naszej polskiej 
prowincji, gdzie są polscy księża w 13 krajach świata. Są 
to Albania, Białoruś, Czechy, Francja, Słowacja, Szkocja, 
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Ukraina, Węgry, Włochy USA, Kanada i Australia.
 - Wspomniał Ksiądz o studiach w Lublinie. Jaki kie-
runek Ksiądz ukończył?
 - Skończyłem teologię pastoralną na Katolickim Uni-
wersytecie Lubelskim, czyli mówiąc prościej – sprawy 
związane z duszpasterstwem. Co prawda moim pierwszym 
wyborem był inny przedmiot, mianowicie katolicka nauka 
społeczna. Wynikało to z moich zainteresowań, które zresz-
tą mam do dzisiaj. Zrodziły się na kanwie wydarzeń z roku 
80’ – strajków, potrzeby etyki pracy, także etyki związanej 
z życiem zawodowym. Jednak rok wcześniej jeden z księży 
poszedł na te studia i przełożony powiedział, że jeśli chcę 
studiować to mogę zapisać się, ale na teologię pastoralną. 
I tak zaczęła się przygoda, która trwa do dzisiaj.
 - A czym obecnie Ksiądz się zajmuje?
 - Znaczy tak, studia na KULu zwieńczyłem doktoratem 
i później łączyłem je z posługą na parafii. To mnie zawsze 
najbardziej pasjonowało i pasjonuje do dziś. Po studiach 
trafiłem do Wyższego Seminarium Duchownego Salwato-
rianów w Bagnie jako wychowawca. Tam pracowałem przez 
sześć lat. Następnie trafiłem na rok do Trzebini, a w 1997 
roku zostałem wybrany prowincjałem. To tak jak biskup 
w diecezji. Jest to urząd kadencyjny. Pełniłem tę funkcję 
przez sześć lat, czyli przez dwie kadencje na przełomie 
1997-2003 roku. Później wróciłem na ziemię dolnośląską. 
Wtedy też przymierzałem się do habilitacji, z tym, że znów 
życie potoczyło się inaczej. Poproszono mnie, abym podjął 
się obowiązków rektora Wyższego Seminarium Duchow-
nego Salwatorianów w Bagnie. Przez ten czas miałem dużo 
obowiązków. Jednak gromadziłem materiały, co pozwoliło 
mi na dokończenie habilitacji. Od 2007 roku jestem zwią-
zany z Papieskim Wydziałem Teologicznym we Wrocławiu, 
gdzie jestem wykładowcą oraz odpowiadam za studia dok-
toranckie. Po reformie nauki i studiów tzw. „reformie Go-
wina” pełnię obowiązki dyrektora szkoły doktorskiej.
 Od 12 lat jestem ponownie w Trzebnicy. A to niezwykle 
ważny ośrodek, bowiem znajduje się tu Międzynarodowe 
Sanktuarium św. Jadwigi Śląskiej, które jest licznie odwie-
dzane przez pielgrzymów z Polski i zagranicy. Kapłaństwo 
mnie pasjonuje, bo nie ma nic wspanialszego niż posługa 
i kontakt z drugim człowiekiem.
 - Wspomniał Ksiądz, że jest wykładowcą. Jakich 
przedmiotów Ksiądz naucza?
 - Jestem profesorem uczelni, więc ten limit godzin, jako 
wykładowca jest mniejszy. Co roku prowadzę prosemina-
rium, które przygotowuje do pisania pracy dyplomowej. Po 
linii tego podstawowego wyksztalcenia wykładam teologię 
pastoralną. Mam też wykłady dla doktorantów. Jeśli o nie 
chodzi, to co roku zmienia się ich tematyka. Proponuję 
tematy, które są na czasie lub, które w sposób szczególny 
mnie interesują. Dla przykładu – w tym semestrze mam 
wykład na temat sportu. Prowadziłem też wykład na temat 
koronawirusa z punktu widzenia Kościoła, ale nie o cho-
robie, tylko jak reagować i w jaki sposób to wpłynęło na 
duszpasterstwo Kościoła, czy też o problemach migracji.
 - Wiem, że jest Ksiądz także autorem książki pt.: 
„Sport w życiu i nauczania św. Jana Pawła II”. Ile jeszcze 
książek Ksiądz napisał? Czego dotyczyły?

 - Tak, pozycja, którą Pani wymieniła to ta ostatnia, tego-
roczna. Nie potrafię powiedzieć, napisałem 13 lub 14 ksią-
żek o różnej tematyce. Mój doktorat publikowany był po 
polsku i po niemiecku. Dotyczył powołań do kapłaństwa 
i modlitwy za powołanych i za kapłanów. Jednym z obsza-
rów moich zainteresowań jest też życie konsekrowane. Te-
mat ten z kolei rozwinąłem w habilitacji. Mógłbym długo 
opowiadać, bo moje książki poruszają szerokie spektrum 
zagadnień.
 - Przejdźmy więc do Księdza zainteresowań. Mogę 
tylko się domyślać, że jest ich wiele.
 - Mówię o sobie – człowiek wielu pasji, bo zawsze byłem 
i jestem ciekawy świata oraz nowych wyzwań. Nie ukry-
wam, że w pierwszej kolejności moje pasje są związane z ka-
płaństwem. Czasami ktoś się mnie pyta, czy gdybym dzisiaj 
miał wybierać ponownie, czy zdecydowałbym się ponownie 
pójść do seminarium. Ja odpowiadam wtedy z całym prze-
konaniem, że tak. Kolejną moją pasją jest sport. Co prawda 
nigdy go nie uprawiałem, ale już w dzieciństwie zgłębia-
łem na jego temat wiedzę – zamawiając i czytając książki. 
Tak chociażby zaczęło się moje zainteresowanie Formułą 
1. Sport to także temat jednej z moich książek, którą de-
dykowałem zmarłemu bratu. To on mnie zainspirował pa-
sją sportu. Myślę, że czasy młodości wpłynęły też na moje 
zamiłowanie do wędrówek górskich. Będąc wykładowcą 
często powtarzam, że trzeba mieć jak ja to nazywam taki 
„dzień lasu”, czyli reset dla ciała i duszy. Kiedy tylko mam 
chwilę wolnego, pakuję się i jadę w góry. Teraz mieszkając 
w Trzebnicy jest mi bliżej w Karkonosze, ale praktycznie 
można powiedzieć, że schodziłem większość szlaków od 
Karkonoszy aż po Bieszczady, które z kolei są moimi ulu-
bionymi górami.
 Kolejnymi pasjami są dla mnie historia i kultura. Czę-
sto te wędrówki górskie łączę z poznawaniem historii da-
nego miejsca od strony etnograficznej. Idąc dalej, czymś co 
także mnie pasjonuje jest fotografia. Zamiłowanie do robie-
nia zdjęć zaczęło się w latach 90’. Byłem wtedy inicjatorem 
wznowienia czasopisma „Salwator”, które wydawane było 
przed II wojną światową do 1952 roku. Większość zdjęć ro-
biłem właśnie pod kątem tego czasopisma, a później prze-
rodziło się to w moją pasję. Miałem nawet swoją wystawę 
fotograficzną poświęconą „Śladom polskości w Tanzanii”. 
Będąc jeszcze prowincjałem miałem obowiązek odwiedzić 
poszczególne wspólnoty rozmieszczone od Australii po Ka-
nadę, więc ileś razy przemierzyłem świat.
 Mój pobyt w Afryce, dokładnie w Tanzanii i na Komo-
rach wspominam wyjątkowo.
 Mało kto wie, że jest tam np. polskie osiedle, gdzie emi-
growali Polacy podczas II wojny światowej. Do tej pory, 
w zasadzie w środku Afryki, można zobaczyć polskie napi-
sy i nazwy.
 Moją pasją jest także odkrywanie różnych kultur. Orga-
nizuję koncerty muzyki sakralnej i poważnej w trzebnickiej 
bazylice. W tym roku zaszczycili nas światowej sławy arty-
ści z Włoch, Kuby.
 Jestem także inicjatorem Międzynarodowego Pleneru 
Plastycznego z udziałem artystów z Polski i różnych zakąt-
ków świata m.in. z Francji, USA, czy Maroka.
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 - Ksiądz też maluje?
 - Nie, właśnie nie. W tym przypadku jestem organiza-
torem, takim spiritus movens (red. poruszający duch) tych 
spotkań. 
 - W Chęcinach także organizowane są plenery. W tym 
roku odbyła się już 19. edycja Międzynarodowego Plene-
ru Malarskiego „Pocztówki Chęcińskie 2022”. Zgodnie 
z tradycją, dwutygodniowe obcowanie plastyków ze sztu-
ką w królewskiej gminie zakończył uroczysty wernisaż.
 - Tak, słyszałem. Bardzo chciałem dotrzeć na tegorocz-
ny wernisaż, niestety mi się nie udało.
 - Jak według Księdza zmieniły się Chęciny na prze-
strzeni lat? Czy lubi Ksiądz wracać w rodzinne strony?
 - Oczywiście. Często i chętnie wracam w te strony, czy 
to typowo do Gałęzic, czyli na ojcowiznę, czy do Chęcin.
 Zdarza mi się przyjechać, zostawić auto i pospacerować 
po Chęcinach. Pójść na rynek, do Niemczówki, czy pod 
moją dawną szkołę. Co prawda, jak zaczynałem technikum 
mieściło się ono jeszcze w budynku przy ul. Kieleckiej wraz 
ze szkołą podstawową i liceum. Dopiero później wybudo-
wano nowy budynek przy ul. Białego Zagłębia. Kiedyś były 
tam łąki. Zresztą jeszcze za czasów szkoły podstawowej pa-
miętam, jak bywałem w Chęcinach i wtedy kręcono film pt. 
„Pan Wołodyjowski”. Doskonale pamiętam tych aktorów 
w kostiumach kręcących się po miasteczku i makietę zam-
ku. Zawsze darzyłem Chęciny wielkim sentymentem i miło 
je wspominałem. Jednak w późniejszych latach jak je od-
wiedzałem miałem wrażenie, że były takie przepraszam za 
wyrażenie „zapyziałe”, że jest coraz gorzej. Nawet chodniki 
były połamane. Nie chcę powiedzieć, że obecny burmistrz 

To miejsce przyjazne spotkaniom o charakterze 
biznesowym i okolicznościowym: urodziny, imie-
niny, szkolenia itp. W 100 m piwnicy znajdują się 
trzy sale, które mogą pełnić funkcję biesiadną lub 
konferencyjną - nagłośnienie i oświetlenie strefo-
we. W pełni wyposażonej kuchni można podgrzać 
wcześniej przygotowane dania. Zapraszam do kon-
taktu tel. 504-203-433 Mariola Gębska. 

Na wynajem lokal na imprezy okolicznościowe
REKLAMA PŁATNA

Apartamenty Królewskie w Chęcinach ul. Długa 9A to idealne miejsce nie tylko na wypoczynek dla 
całej rodziny ale również zorganizowanie imprezy okolicznościowej lub szkolenia.

Gminy i Miasta Chęciny Pan Robert Jaworski jest cudo-
twórcą (śmiech), ale rzeczywiście jak w kolejnych latach 
odwiedzałem Chęciny, zobaczyłem, że zaczęło się tu wresz-
cie coś dziać. Otrzymuję „Wiadomości Chęcińskie”, śledzę 
stronę Gminy Chęciny i Zamku Królewskiego i przyznam, 
że to wszystko idzie w bardzo dobrym kierunku. I nie mó-
wię tu tylko o samym mieście, ale także o gminie.
 - Na koniec chciałabym, abyśmy zostawili czytelni-
ków z przesłaniem, które z tej rozmowy wybrzmiało już 
wielokrotnie. Powiedział Ksiądz, że jest człowiekiem 
wielu pasji…
 - Może to wynika z mojego charakteru, także od tego co 
szczepili we mnie nauczyciele w szkołach, czy wychowaw-
cy w seminarium. Uważam, że ludzie o podobnych pasjach 
się przyciągają. Zawsze prowadząc wykłady, podkreślam, że 
warto, a nawet trzeba mieć pasje. Trzeba odkrywać to, co 
nas interesuje i iść tym tropem.
 - Trzeba być kowalem własnego losu i starać się to ży-
cie przeżyć pięknie.
 - Dokładnie. Życie jest za krótkie, aby spędzić je jedynie 
na narzekaniu. Warto mieć pasje i je realizować. Do tego 
nie potrzeba dużych pieniędzy, trzeba tylko chcieć. Można 
ująć to poetycko, bo poezja to kolejna moja pasja. Tadeusz 
Różewicz napisał w jednym ze swoich wierszy: „Czasem 
życie zasłania to, co jest większe od życia”. A ks. Janusz 
Pasierb dopowie swoim wierszem, że „życie trzeba robić 
z twardszego od siebie tworzywa”.
 - Pięknie powiedziane... Dziękuję za niezwykle cieka-
wą rozmowę.

Katarzyna Kazusek
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INFORMACJA
W sprawie kierowania zgłoszeń dotyczących

 awarii oświetlenia ulicznego
na terenie Gminy Chęciny

Wszelkie zgłoszenia o awariach należy kierować do
Referatu Inwestycji, Budownictwa i Drogownictwa pod nu-

merem tel. 41 3153118 lub na adres e-mail:
gmina@checiny.pl w godzinach pracy Urzędu
 natomiast  w nagłych przypadkach zgłaszać

po numerem bezpośrednim
do konserwatora 798 525 750

e-mail: awarie@pogotowieoswietleniowe.pl 
Firma: Piotr Herman prowadzący działalność gospodarczą 

z siedzibą ul. Staszica 1, 26-130 Suchedniów.
W pozostałych sytuacjach numer pogotowia

 energetycznego: 991.

Zakład Gospodarki Komunalnej w Chęcinach
ul. Małogoska 13, 26-060 Chęciny

 Telefony alarmowe
do Zakładu Gospodarki Komunalnej

w sprawie awarii sieci wodociągowych, kanalizacji
sanitarnej, przydomowych przepompowni ścieków,

 kotłowni olejowej ul. Czerwona Góra 8:
- po godzinach pracy Zakładu i całodobowo w dni wolne od pracy: 

 604 984 497 - Oczyszczalnia Ścieków w Radkowicach.
- od poniedziałku do piątku w godz. 715 do 1515 
• 784 027 762 – Dyrektor Zakładu
• 728 540 135 – Chwastek Leopold (w sprawie oczyszczalni ścieków)
• 41 3151 095 - biuro Zakładu 
• 694 935 046 - Nowacka Jolanta (w sprawie awarii sieci wodociągo-
wych i kanalizacji sanitarnej)
• 604 984 496 – Pałyga Andrzej (w sprawie mieszkań i budynków ko-
munalnych)
• 500 575 137 – obsługa kotłowni ul. Czerwona Góra 8

Numery telefonów do rejestracji dla pacjentów
1. Przychodnia Rejonowa w Chęcinach:
 413-151-045; 413-151-510
2. Punkt Lekarski w Wolicy: 413-154-009,
3. Punkt Lekarski w Łukowej 413-155-599.

„Ciepłe mieszkanie”
OGŁOSZENIE

W związku z planowanym programem „Ciepłe 
Mieszkanie”, który ma na celu poprawę jakości 
powietrza poprzez wymianę źródeł ciepła i popra-
wę efektywności energetycznej lokali mieszkal-
nych znajdujących się w budynkach wielorodzin-
nych, zwracamy się do osób zainteresowanych programem o zadeklarowanie 
chęci udziału w programie.
Uczestnikami programu mogą być właściciele/współwłaściciele lokali miesz-
kalnych w budynkach mieszkalnych wielorodzinnych, dla których jest zało-
żona księga wieczysta, przy czym każdy lokal musi posiadać swoje odrębne 
źródło ciepła.
q Program będzie wspierać zastosowanie: kotła gazowego kondensacyjnego, ko-
tła na pellet drzewny o podwyższonym standardzie, ogrzewania elektrycznego, 
pompy ciepła lub podłączenie lokalu do wspólnego efektywnego źródła ciepła. 
Dodatkowo wyłącznie pod warunkiem wymiany nieefektywnego źródła cie-
pła będzie można wnioskować o wykonanie instalacji c.o. i c.w.u., wymianę 
okien i drzwi, wentylację mechaniczną, dokumentację projektową. Intensyw-
ność dofinansowania dla beneficjentów końcowych uzależniona będzie od do-
chodów beneficjenta lub osób w jego gospodarstwie domowym.
Zgłoszenia będzie można dokonać w terminie od 30.08.2022r. do 20.09.2022r. 
Należy przedstawić:
• Zakres planowanych prac, w tym określić rodzaj nowego źródła ciepła, opcjo-
nalnie: wymiana stolarki okiennej, drzwiowej, ocieplenie budynku, wentylacja 
mechaniczna z odzyskiem ciepła. W przypadku stolarki okiennej/drzwiowej/
ocieplenia budynku należy oszacować powierzchnię [m2].
Uwaga! Powyższy nabór ma charakter poglądowy, w celu oszacowania łącz-
nej kwoty dotacji, niezbędnej na pokrycie wnioskowanych kosztów. 
Zainteresowanych prosimy o kontakt telefoniczny pod numerem 693 167 635 
lub pod adresem e-mail: energetyk@checiny.pl.
Więcej szczegółowych informacji na temat programu można uzyskać pod ad-
resem:
DOKUMENTY PROGRAMOWE (wfos.com.pl)

Katarzyna Jaszczyk

Rekompensaty z tytułu wzrostu cen nośników energii dla pod-
miotów wrażliwych, którymi są m.in. szkoły, przychodnie zdro-

wia, OSP, kościoły oraz organizacje pozarządowe
Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny informuje, że zgodnie z ustawą 
z dnia 15 września 2022 r. o szczególnych rozwiązaniach w zakresie 
niektórych źródeł ciepła w związku z sytuacją na rynku paliw, od dnia 
15.09.2022 r. do dnia 30.11.2022 r. można składać wnioski w sprawie 
rekompensaty z tytułu wzrostu cen nośników energii  dla podmiotów 
wrażliwych, którymi są m.in. szkoły, przychodnie zdrowia, OSP, ko-
ścioły oraz organizacje pozarządowe (wykaz podmiotów uprawnionych 
określa art. 4 ust. 1 pkt 4 ustawy).
Dodatek dla podmiotów wrażliwych przysługuje podmiotom, które po-
noszą koszty zakupu węgla kamiennego, brykietu lub peletu zawierają-
cych co najmniej 85% węgla kamiennego, peletu drzewnego albo innego 
rodzaju biomasy, gazu skroplonego LPG albo oleju opałowego, wyko-
rzystywanych na cele ogrzewania, w związku z wykonywaniem przez te 
podmioty ich podstawowej działalności, a także których główne źródło 
ciepła jest wpisane lub zgłoszone do centralnej ewidencji emisyjności 
budynków.
Wnioski o wypłatę dodatku dla podmiotów wrażliwych składa się 
w formie pisemnej lub za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 
Wnioski opatruje się podpisem elektronicznym, zaufanym lub podpi-
sem osobistym.
Kompletne wnioski należy składać we wskazanym terminie bezpo-
średnio do sekretariatu Urzędu Gminy i Miasta w Chęcinach, przesłać 
pocztą na adres: Urząd Gminy i Miasta w Chęcinach Plac 2 Czerwca 4, 
26-060 Chęciny lub pocztą elektroniczną na adres elektronicznej 
Skrzynki Podawczej Gminy Chęciny na platformie: ePUAP. Wnioski 
złożone po upływie wskazanego wyżej terminu, nie będą rozpatrywane.
W przypadku pozytywnej weryfikacji wniosku o wypłatę dodatku dla 
podmiotów wrażliwych organ wypłacający zatwierdza wniosek i doko-
nuje wypłaty dodatku dla podmiotów wrażliwych w terminie miesiąca 
od dnia otrzymania prawidłowo sporządzonego wniosku.

Katarzyna Jaszczyk
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7 października w Parku Miejskim im. Ojca Mateusza Korczaka 
w Chęcinach radośnie zainaugurowano tegoroczną, 9. edycję, Dni 
Otwartych Funduszy Europejskich.  W chęcińskich obchodach wzię-
ły udział przedszkolaki z Przedszkola Samorządowego „Królewski 
Raj Malucha” oraz ze Szkoły Podstawowej im. Jana Kochanowskiego 
w Chęcinach. Organizatorem wydarzenia był burmistrz Gminy i Mia-
sta Chęciny Robert Jaworski.

W Chęcinach obchodzono
Dni Otwarte Funduszy Europejskich

Nasi aktorzy docenieni podczas Festiwalu Teatralnego "OTE"

Festiwal Teatralny "OTE-Senior 2022"
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Uroczyste rozpoczęcie roku akademickiego Chęcińskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku

Spotkanie burmistrza Roberta Jaworskiego z dyrektorami placówek oświatowych

Nauczyciele otrzymali akty nadania stopnia nauczyciela mianowanego W Chęcinach Dzień Edukacji Narodowej
świętowali emerytowani nauczyciele – członkowie ZNP


